
Obec Chvojenec 

Zpravodaj  

 

 
 

 

 

Pouze pro potřebu Obecního úřadu Chvojenec. 

Neprodejné. 



Hlavní akce v roce 2023 
V roce 2023 proběhla výstavba nového chodníku v horní části obce směrem na Vysoké 

Chvojno. Dále se v této části obce zrekonstruovala silnice č. 3053.    
 

 

Výstava - MÁ VLAST CESTAMI PROMĚN 2023 
Do této výstavy proměn jsme se přihlásili s proměnou vodních nádržek. Výstava byla 

prezentována na několika místech naší republiky a v březnu 2024 bude též ve Chvojenci. 

Hlasování občanů je možné na www.cestamipromen.cz do 30. 4. 2024. Pošlete nám svůj hlas.  
                  

Hlavní akce Obce Chvojenec na rok 2024 
Oprava elektrických rozvodů v budově Obecního úřadu Chvojenec. Z tohoto důvodu bude od 

1.3.2024 do 31.5.2024 provoz Obecního úřadu omezen. Bližší informace Vám budou sděleny. 

Oprava objektu bývalé traktorové stanice a příprava rekonstrukce domu č.p. 37. Výstavba 

sociálního zázemí u víceúčelového hřiště. Dokončení mapování obce do konce roku 2024.  

 
 

Zasedání zastupitelstva Obce Chvojenec v roce 2024 
Zasedání zastupitelstva se budou konat v pondělí 19.2., 18.3., 15.4., 20.5., 17.6., 16.9., 21.10., 

18.11., 16.12. – od 19.00 hodin. Termíny zastupitelstev se mohou měnit dle aktuální situace. 

 

Odpadové hospodářství v roce 2024 
První svoz popelnic v roce 2024 bude  v pondělí 8.1.2024 (svoz čtrnáctidenních  známek). 

Dnem svozu komunálního odpadu (popelnic) je pondělí. 

Poplatky za odpad se budou  vybírat POUZE V ÚŘEDNÍ DNY–PONDĚLÍ A STŘEDA! 

dopoledne od 8:00 do 12:00, odpoledne od 14:00 do 17:00 hodin. 

Poplatky se budou vybírat od 5. února 2024. Přednostně využívejte platby z účtu. Po 

obdržení platby na účet obce si můžete přijít pro novou známku.  

 

Opakujeme - co je důležité vědět! 

 Známku je nutné si zajistit a označit popelnici do 31. 3. 2024, označené musí být 

v pondělí 1. dubna 2024. 

 Poplatek na rok 2024 je ve výši 520,- Kč na osobu a rok. 

 Poplatek neplatí děti do ukončených 12ti měsíců.  

 Slevu mají osoby nad 75 let, výše poplatku je v tomto případě 260,- Kč.  

 Poplatek je splatný do 31. 3. 2024. 

 V případě dvou plateb (rozložení u vyšších plateb), je druhá platba splatná do 30. 6. 

2024. 

 Svozovým dnem zůstává pondělí. 

 Kalendář svozů Vám bude dodán do schránek. 

 Známky Vám budou vydány po zaplacení poplatku spolu s dárkem od Ekokomu na 

podporu třídění.  

 Upozorňujeme, že je nutné dodržovat termíny splatnosti poplatku!  

 Platby lze uskutečnit i na účet obce číslo 103698982/0300, VS číslo popisné. 
 

 

 

http://www.cestamipromen.cz/


Poplatky za psy a pozemky 

Poplatky za psy v roce 2024 zůstávají stejné. Jeden pes za 120,- Kč a každý další 240,- Kč.  

Psy nelze rozepisovat na členy jedné rodiny. Poplatky jsou splatné do 31. 3. 2024.  

Obecní pozemky se platí též do 31. 3. 2024 dle platných smluv. 
 

Provoz tlakové kanalizace Chvojenec 

Upozorňujeme majitele nemovitostí, že vypouštění odpadních vod se řídí provozními 

podmínkami.  Do čerpacích jímek patří pouze odpadní vody z domácnosti, ne vody dešťové 

z okapů apod. a vody z různých jímek a z hospodářské činnosti. Dávejte si pozor na vlhčené 

ubrousky, hygienické potřeby, hadry atd., tyto předměty do kanalizace nepatří a poškozují 

čerpadlo v jímce. Poškození čerpadla a opravu z těchto důvodů poskytovatel služby (Svazek 

obcí) předepíše k úhradě. 

Dále připomínáme, že připojení nemovitosti musí být přímo do čerpací jímky! (NE PŘES 

STAROU JÍMKU NEBO JINOU ŠACHTU). Žádáme proto majitelé nemovitostí, které jsou 

takto napojeny, aby si připojení k jímce opravili. 

Průběžně je prováděna v domácnostech kontrola jímek a napojení. 

V případě poruchy čerpadla v šachtě či jiné závadě je odběratel povinen neprodleně upozornit 

Obecní úřad ve Chvojenci nebo volat na telefonní čísla: 

pan Petr Nechvíle telefon 607 650 598, 

kancelář OÚ telefon 466 989 186 

paní Jaroslava Píšová telefon 606 660 209. 

Majitel nemovitosti nemá oprávnění A NESMÍ zasahovat do zařízení jímky, případně je 

opravovat. 

  

Poplatky za STOČNÉ 
   

Stočné se platí podle spotřeby dle vodoměru na vodovodní přípojce. Nemovitosti, které 

používají i jiný zdroj vody, platí stočné dle směrných čísel (36 m
3
/osoba a rok). 

  

V případě, že některá domácnost má větší odběr vody, který neodvádí do jímky (bazén, 

zalévání, hospodářská zvířata), a tento odběr je větší než 30 m
3
 za rok, může se jí tento odběr 

vody odečíst a nebude z něho platit stočné. Podmínkou tohoto odečtu je odborná instalace 

certifikovaného vodoměru na tento odběr vody. 

Instalace podružného vodoměru musí být nahlášena na Obecním úřadu ve Chvojenci a musí 

být předány doklady k vodoměru, včetně fotografie počátečního stavu.  Instalovaný vodoměr 

musí být každých 6 let znovu přezkoušen a certifikován. S majitelem takto instalovaného 

podružného vodoměru bude sepsán dodatek ke stávající smlouvě. Stočné lze snížit i 

na základě žádosti. 

  

Valná hromada Svazku obcí Rokytno-Chvojenec schválila cenu stočného od 1.1.2024 ve 

výši 55 Kč včetně DPH za m
3
 odpadních vod. 

  
Platby za stočné budou i v roce 2024 vybírány na základě fakturace a to 4 x ročně 

(březen, červen, září, prosinec) dle spotřeby VAK za čtvrtletí, případně fakturace dle 

směrných čísel. Majitelům nemovitostí, které mají zálohové placení vodného, bude 

stočné účtováno pouze jednou ročně (březen) dle skutečné spotřeby. 

Stočné lze zaplatit převodem na účet nebo v hotovosti na Obecním úřadu ve Chvojenci 

v úředních hodinách. Faktury dodáváme vlastními silami do vašich poštovních schránek. 

Můžeme Vám je ale zasílat na email, pokud nám to oznámíte. 



ROZPOČET OBCE CHVOJENEC NA ROK 2024 

 paragraf ROZPOČTOVÉ PŘÍJMY   

0 daně, poplatky, dotace 16 335 500,00  

1039 Ostatní záležitosti lesního hospodářství 400 000,00  

2310 Pitná voda 1 000,00  

3399 Ostatní záležitosti kultury,církví a sděl. prostř. 10 000,00  

3612 Bytové hospodářství 67 000,00  

3613 Nebytové hospodářství 42 000,00  

3639 Komunální služby a územní rozvoj j.n. 74 000,00  

3725 Využívání a zneškodňování komun. odpadů 190 000,00  

6171 Činnost místní správy 30 000,00  

6310 Obecné příjmy a výdaje z finančních operací  1 000,00  

6330 Převody vlastním fondům v rozpočtech územ. úrovně 220 000,00  

  Příjmy celkem 17 370 500,00  

8115 Zůstatek na BÚ z 31.12.2023 2 000 000,00  

8124 Splátka úvěru 1 212 000,00  

  Financování celkem 788 000,00 

paragraf ROZPOČTOVÉ VÝDAJE   

1039 Ostatní záležitosti lesního hospodářství 450 000,00  

2219 Ostatní záležitosti pozemních komunikací 380 000,00  

2310 Pitná voda 20 000,00  

2321 Úpravy drobných vodních toků 640 000,00  

3111 Mateřské školy 700 000,00  

3114 Základní školy pro žáky se spec. vzděl. potřebami 10 000,00  

3314 Činnosti knihovnické 18 000,00  

3326 Pořízení, zachování a obnova hodnot nár. hist. pověd. 75 000,00  

3341 Rozhlas a televize 20 000,00  

3399 Ostatní záležitosti kultury,církví a sděl. prostř. 270 000,00  

3412 Sportovní zařízení ve vlastnictví obce 595 000,00  

3419 Ostatní sportovní činnost 45 000,00  

3421 Využití volného času dětí a mládeže 20 000,00  

3612 Bytové hospodářství 80 000,00  

3613 Nebytové hospodářství 50 000,00  

3631 Veřejné osvětlení 437 500,00  

3635 Územní plánování 60 000,00  

3639 Komunální služby a územní rozvoj j.n. 630 000,00  

3722 Sběr a svoz komunálních odpadů 900 000,00  

3723 Sběr a svoz ostatních odpadů 185 000,00  

3745 Péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň 670 000,00  

5213 Rezerva na krizová opatření  150 000,00  

5311 Bezpečnost a veřejný pořádek  185 000,00  

5512 Požární ochrana - dobrovolná část 53 000,00  

5519 Ostatní záležitosti požární ochrany 150 000,00  

6112 Zastupitelstva obcí 1 870 000,00  

6171 Činnost místní správy 8 635 000,00  

6310 Obecné příjmy a výdaje z finančních operací  620 000,00  

6330 Převody vlastním fondům v rozpočtech územ. úrovně 220 000,00  

6399 Ostatní finanční operace 20 000,00  

  Výdaje celkem 18 158 500,00  

 

 
 
 
 
 
 



Rok v Mateřské škole Chvojenec 
                                                                 
Letošní rok nám přinesl opět spoustu nových zážitků. Děti vystoupily u kapličky s koledou My tři 

králové, na Setkání žen s muzikálovou pohádkou Červená Karkulka, kterou následně předvedly i 

svým rodičům. Setkali jsme se s rodiči a dětmi na společných velikonočních dílničkách. Pořádali 

jsme seznamovací adaptační odpoledne pro rodiče s dětmi chystající se k zápisu. Uspořádali 

Čarodějnickou stezku okolo rybníka Šmatlánu, která nás zavedla zpět na školní zahradu, kde již 

na nás čekaly dvě čarodějnice se svým výborným gulášem, a navíc nám ještě opekly buřtíky😊. 

Další setkání s rodiči proběhlo formou odpoledních hrátek rodičů a dětí navštěvujících naší MŠ. 

Pro maminky jsme s dětmi připravili k jejich svátku relaxační odpoledne, děti své maminky 

namasírovaly, upekly jim pohoštění, učesaly je v kadeřnictví, a nakonec ozdobily tetovačkou 😊. 

V červnu jsme se rozloučili s předškoláčkama, nechybělo vystoupení pro rodiče ani dobré 

pohoštění, bohužel nám nevyšlo počasí, ale i tak jsme si odpoledne užili.  

Než jsme se nadáli, už je tu září a s ním nový školní rok. V naší školce je zapsáno 24 dětí. Letos 

nám přibylo 10 tříletých medvídků a jeden čtyřletý motýlek. Paní učitelka Dita Křížová vede 

kroužek Logohrátky, pro děti s logopedickými potřebami. Na konci září jsme si na školní zahradě 

společně s rodiči a dětmi užívali Jablíčkohraní – vyráběli jsme jablečný kompot, křížaly, ovocné 

fondue, z odpadu z jablíček děti tvořily dle své fantasie úžasné obrázky, soutěžilo se o největší 

slupku z okrájeného jablka, rodiče s dětmi si jablíčky potiskli památeční tašky z Jablíčkohraní. 

V říjnu nás čekalo Dýňování. Vyřezávali jsme dýně, plnili úkoly, vyráběli dýňový zápich nebo 

Dýňáka z kulatiny. Nechyběly ani dobroty od rodičů, děti napekly ve školce s paní učitelkou 

Ditou, snažily se i tety v kuchyni a na závěr se opékaly párky. V listopadu jsme připravili 

Adventní dílničky pro rodiče a jejich děti, kde jako novinka byla ochutnávka rodinných cukroví 

s výměnou receptů. Maminky napekly spousty dobrot, za což jim moc děkujeme. Ve školce se 

peklo také, děti se činily a upekly šlehačkové cukroví. Teta Maruška upekla preclíky a s tetou 

Dášou připravily jednohubky. Celé odpoledne jsme zakončili venku u rozsvíceného stromečku, 

kde děti „uvařily“ Vánoce, zpívali jsme koledy, které nám pouštěl DJ Dominik a za romantické 

písničky Tři oříšky pro Popelku jsme vypustili balonky s přáním pro Ježíška. A už se nám blíží 

konec roku. Tradičně i letos jsme pořádali čertovské dopoledne. Přes noc se nám třída proměnila 

v nebe a peklo. Místo slziček jsme si užili rozzářené tváře dětí při čertovské rozcvičce či vaření 

čertovského guláše z malých čertíků a čertic, kořenili ho andílky a hadími ocásky. Na závěr děti 

přednesly básničky andělovi, vyfotily se s čerticemi a odnesly si pytlík dobrot.  

Ještě, než se rozloučíme, chtěla bych moc poděkovat všem lidem, kteří nám pomáhají, podporují 

nás, sponzorují nás dárky pro děti, či jiným materiálem. Také si velice vážíme pomoci rodičů 

s úklidem po akcích či příspěvkem ve formě pohoštění. Jste prostě úžasní a díky Vám je nám 

všem spolu hezky v této uspěchané době. 

Děkujeme paní starostce a zastupitelstvu za velkou podporu naší školce, zaměstnancům obce 

nejen za údržbu a zvelebování zahrady či výpomoci v případě potřeby. Poděkování patří i 

hasičům, kteří naši zahradu zbavují obtížného hmyzu. Velké poděkování patří zaměstnancům 

školky a jejich rodinným příslušníkům za pomoc a podporu, pochopení naší práce či výpomoc při 

drobných opravách. Děkuji všem rodičům, kteří chodí na naše akce. Poděkování patří i paním 

učitelkám za kreativitu a nadšení s jakým svou práci vykonávají. 

Helena Veletová DiS., Dita Křížová, DiS. 

 



                                             Obecní knihovna Chvojenec      

                                                            

 Zpráva z TJ Sokol Chvojenec a.s. 

 

Do jarní poloviny sezóny jsme vstupovali z 12. místa a tak bylo jasné že budeme ve skupině 

hrající o udržení v 1.B třídě. Věděli jsme, že to nebude jednoduchý úkol, obzvlášť když jsme 

pro jarní sezonu přišli o Dana Machatého (konec hostování), Vojtu Černého (studium v 

zahraničí), Martina Pavlíčka (hostování). Do týmu naopak přišli Filip Zbudil, Vojta Dubec, 

Giovanni Borrelli. Bohužel jarní část dopadla nejhůře z doposud odehraných sezón v 1. B 

třídě, podařilo se nám získat jen 8 bodů za dvě výhry  a dvě remízy. A v součtu s podzimní 

půl sezónou jsme získali bodů 22, což na udržení v krajské soutěži nestačilo. Takže nás čekal 

návrat do Okresního přeboru. 

Během Letní přípravy přišlo do našeho týmu několik nových hráčů a Martin Pavlíček se vrátil 

z Býště, kde působil minulé jaro. Tým naopak opustil Dominik Nechvíle, který šel na 

hostování do Býště. Začátek podzimní sezóny nám nevyšel úplně podle představ a po třech 

domácích porážkách u týmu skončil v roli hlavního trenéra pan Stanislav Šedivka a jeho 

místo převzal pan Václav Velinský. Týmu se pod jeho vedením dařilo hlavně na hřištích 

soupeřů, kde jsme dokázali zvítězit v Újezdě a vybojovat výborný bod na hřišti vedoucích 

Pardubiček. Bohužel na domácí půdě se nám nedařilo vůbec a ze šesti domácích utkání jsme 

získali pouze jeden bod. Nakonec jsme se umístili na celkovém 12. místě se ziskem 9 bodů. 

Takže v zimní přípravě je před námi spousta práce, aby výsledky především na domácím 

hřišti byly mnohem lepší. Ještě bych chtěl poděkovat oběma trenérům panu Šedivkovi za 

Rok 2023 se opět překlenul a přechází plynule do dalšího  roku 2024. To, co jsme prožili v 

roce uplynulém, víme. To, co přichází, teprve tušíme.  Některé věci jsou ale jasné - měli 

bychom se k sobě chovat ohleduplně, laskavě a vstřícně, být všímaví a umět včas podat 

pomocnou ruku jiným lidem okolo nás. 

V naší obci máte možnost pečovat o sebe tělesně i duševně, k čemuž vám je k dispozici 

cvičení každý týden, kde můžete zregenerovat své tělesné schránky a posílit svou energii v 

tělocvičně anebo na hřišti. Taktéž knihovna, kde můžete načerpat vědomosti i pohodu při 

čtení knih a časopisů.  Nedovolte, aby vás tělesná anebo duševní nepohoda omezovala ve 

vašem životě. 

 

Dovolte  si mít čas pro sebe a popřejme si po celý příští rok 2024 pevné zdraví, hodně radosti 

a společných chvil s těmi, na kterých nám záleží. Neboť společný čas, který si navzájem 

věnujeme, je to nejcennější. 

Hana Šimonová, knihovnice 



odvedenou práci, kterou pro náš oddíl odpracoval a Václavu Velinskému za to, že se týmu 

ujal a pomohl nám v těžké fázi sezóny. 

Na závěr bych chtěl poděkovat všem lidem, kteří se starají o to, aby náš oddíl řádně fungoval, 

těch lidí je velká spousta proto nebudu konkrétně jmenovat. Dále bych vám všem chtěl popřát 

do nového roku hlavně pevné zdraví, hodně štěstí a spokojenosti. 

Memoriál Luďka Kotfalda se konal  29. 7. 2023 na místním fotbalovém hřišti. Opět se 

zúčastnily čtyři týmy -  SK Holice B, TJ Sokol Třebeš, TJ Spartak Sezemice,  TJ Sokol 

Chvojenec. Zahájení v 9 hodin ukončení po 16. hodině. Poslední zápas zkrácen kvůli dešti. 

 

1. místo - Holice 6 bodů  (výhra s Třebší) 

2. místo - Třebeš 6 bodů (prohra s Holicemi) 

3. místo - Chvojenec 4 body 

4. místo - Sezemice  1 bod 

 

Nejlepší hráč – Tomáš Konečný (Třebeš) 

Nejlepší brankář – Tomáš Zaal (Třebeš) 

Nejlepší střelec – Jakub Černý (Holice) 
 

 

 

Fotbalová školička 
       

Fotbalovou školičku tvoří místní děti ve věku 5 až 8 let. Tréninky probíhají dvakrát týdně na 

místním fotbalovém hřišti nebo v obecním sále. V tomto roce jsme se zúčastnili dvou turnajů 

a jednoho přátelského utkání. U této věkové kategorie nejsou výsledky prioritou, ale naše děti 

si zaslouží obrovskou pochvalu, protože si vedly velmi dobře. Rádi bychom mezi námi 

přivítali další děti se zájmem o zábavu a pohybové aktivity zaměřené na fotbal.  

Děkuji všem dětem a rodičům za spoustu zážitků.                                                                                                    

                                                                                                                           Jiří Zbudil, trenér 
 

 

 

 

 

Zpráva o činnosti Sboru dobrovolných hasičů ve Chvojenci 

 
Vážení spoluobčané, hasičky a hasiči. 

Sbor dobrovolných hasičů v naší obci Chvojenec letošní rok již oslavil 20 let pokračování ve 

svoji činnosti.  

Letošní rok pro Vás připravoval a kompletně zajišťoval společně s kulturní komisí a obcí 

následující dvě důležité akce - 

- v dubnu tradičně dle ohlasu velmi povedené „Čarodějnice“, které jsme poprvé připravili na 

prostoru za obecním úřadem.  

- v prosinci také na stejném místě i akci ,,Mikulášskou nadílku“ pro naše děti. I tato akce se 

povedla a účast dětí a rodičů byla velká.  Sbor by chtěl v tomto duchu pokračovat a takto 

připravovat i akce v následujícím roce.  



Dále jsme ještě pomáhali obecnímu úřadu v záři na fotbalovém hřišti na akci ,,Posvícenském 

posezení“ při zajištění skákacího hradu a skluzavek pro děti.  

Celkově naši členové v letošním roce odpracovali v obci 352 brigádnických hodin pouze pro 

zajištění, provozu a úklidu na všech kulturních akcí. Dalších 78 hodin se odpracovalo na bri-

gádách v požární zbrojnici a na zajištění provozu hasičských vozidel.  Na údržbě naši strojníci 

odpracovali 120 hodin v průběhu celého roku.  

Dle možnosti se snažíme účastnit i všech odborných příprav a námětových cvičení v rámci 

okrsku.  

V letošním roce se uskutečnili pouze technické zásahy naší jednotky. Jednalo se o čištění 

prostupů, mostků a následný úklid materiálu.  

Z přidělených dotací pro činnost sboru jsme zajistili chod a provoz hasičské zbrojnice.           

Z přidělených finančních prostředku pro JSDH se zakoupilo v hasičské výzbrojně v Hradci 

Králové další potřebné vybavení pro chod výjezdové jednotky obce.  

 

Každý rok je časově i finančně těžší. Těžší je připravit v obci řádně jakoukoliv větší akci. 

Z hasičů se účastní stále stejní členové sboru, každý nechce nebo nemůže věnovat tolik svého 

osobního času na úkor své rodiny.   

Všem našim členkám a členům sboru, kulturní komisi, zastupitelstvu obce, paní starostce a i 

ostatním zaměstnancům obce, sboru a jednotce, kteří s námi po celý letošní rok spolupraco-

vali a věnovali svůj volný čas našim spoluobčanům na přípravách kulturních akcích  DĚKUJI. 

 

Díky Vám všem se z naší obce nevytrácí kulturní dění a společenský život. 

  
                                                                                                            Lubomír Pola, starosta SDH 

 

 

 

 

Myslivecký spolek Chvojenec z.s. 

 
V uplynulém roce bylo myslivecké sdružení Chvojence, z. s., velmi aktivní. Oblasti, kterým jsme se 

věnovali, jsou níže rozděleny pro přehlednost čtenáře.  

Společenské aktivity a osvětová činnost 

V únoru 2023 se konala výroční schůze sdružení. Jde o nejvýznamnější „organizační“ událost 

v mysliveckém roce. Na této schůzi došlo ke zvolení nového vedení sdružení, a to po několika 

desetiletích. Myslivecké spolky mají jakési „dvojvládí“: Za chod během roku zodpovídá především 

předseda a myslivecký hospodář, podpoření výborem. Je na místě, aby zde bylo vyjádřeno opravdu 

hluboké poděkování nyní „emeritnímu“ předsedovi spolku, panu Josefu Kučerovi, který tuto funkci 

vykonával po 20 let, a „emeritnímu“ hospodáři, panu Ing. Jiřímu Nechvíle, který funkci vykonával po 

45 let. Díky jejich práci má naše sdružení na co navazovat. Nově zvoleni byli do funkcí Miroslav 

Polák jako předseda a Ing. Tomáš Nechvíle jako hospodář.  

V měsíci květnu byla spolková hájovna v lese Žernov dějištěm závěrečné fáze dětské výpravy. Děti a 

jejich doprovod se věnovaly aktivitám v přírodě a mohly zázemí hájovny využít k opékání vuřtů. 

Hlavní myslivecko-společenskou akcí ale byly v uplynulém roce nepochybně letní zkoušky z vodní 

práce psů a zkoušky z lesní práce. Této dvoudenní akce se zúčastnilo více než dvacet vůdkyň a vůdců 

psů různých loveckých plemen. Organizace byla podle uznávaných rozhodčích bezchybná a totéž rádi 

uvádíme i stran gastronomie, o kterou se během zkoušek staral pan Karel Hromádko, za což mu patří 

náš dík a uznání. Lze s potěšením zmínit a pogratulovat, že krásné druhé místo (a to ve stejném 

bodovém hodnocení jako vítěz) z vodních zkoušek získal německý dlouhosrstý ohař Bren z lesa 

Ouliště, kterého vede náš člen Ing. Tomáš Nechvíle.   

Lovecko-společenskou akcí konce roku je společný hon na zajíce, který se uskutečnil počátkem 

prosince v okolí obce. Kromě bezpečnosti je o honu dbáno na to, aby každý z účastníků dostal po 



jednom zajíci, což je množství, které je plně v souladu se zachováním stabilní (a rostoucí) populace 

zajíce v naší honitbě. Králem honu byl vyhlášen pan David Skutil, kterému rovněž děkujeme za 

darování produktů jeho rodinné farmy do tomboly konané při „poslední leči“.  

Péče o zvěř a o honitbu 

V zimních a brzkých jarních měsících byla srnčí a bažantí zvěř přikrmována zrnem v krmelcích a 

zásypech promyšleně umístěných především v lesních částech honitby. Důvodem přikrmování je 

snaha o zachování dobré kondice zvěře a snížení zemědělských škod na osetí a škod okusem v lesích. 

V této souvislosti je nutné uvést prosbu o nerušení zvěře v těchto měsících, kdy nemá energie nazbyt a 

srny jsou rovněž březí. Toto se týká především vodění psů na vodítku. Pamatujte, prosím, že srny za 

daný den „nezvedne“ pouze váš pes, ale že daným úsekem projde zpravidla za den více pejskařů.  

Zjara věnují členové spolku velké množství času procházení lánů travin a hledání srnčat. Jde o 

úmornou práci s nejistým výsledkem, ve které ale nikdy nepolevíme. O to smutnější je, když se 

srnčata, které senoseč přežijí, stanou opět oběťmi svévolně pobíhajících psů. Zde je nutné zopakovat, 

že nejde pouze o to, že pes srnče přímo zadáví. Stačí, že vyžene srnu nebo srnče uštve. Je až zázrakem, 

že dosud v naší hustě obydlené krajině srny srnčata odchovají. Pokud je to možné, vyhýbejte se na jaře 

neposečeným loukám a navazujícím okrajům lesů a zcela důsledně zde mějte své psy na vodítku. 

Nalezených srnčat se nedotýkejte a v případě pochybnosti kontaktujte např. obecní úřad, kde mají 

kontakt na myslivce. Tyto lokality v terénu poznáte mimo jiné díky tomu, že jsme vstupy na ně 

označili trvalými cedulemi, které na výskyt srnčat upozorňují.  

Úsilí věnujeme také prevenci srážky zvěře s vozidly na E35. Možná jste zaznamenali „tyčky“ kolem 

silnice na žernovské straně (druhá strana silnice patří již jinému mysliveckému spolku). Jde o pachové 

ohradníky odrazující chemickou cestou zvěř od silnice.  

Kromě péče o zvěř samotnou pečujeme také o zlepšení ekologické stability a úživnosti v honitbě, a to 

především úsilí již zmíněného člena pana Skutila, který část svých nebo propachtovaných pozemků 

obhospodařuje jako úhory nebo přímo políčka pro drobnou zvěř. Patří mu za to náš dík. Větší 

množství členů spolku má lesní nebo polní pozemky v honitbě. Každý z nás se snaží svým dílem 

přispět k zachování nebo zlepšení ekologických podmínek, a to skutečným činem, nikoliv jen slovem, 

červenou čárou hranice rezervace nebo cedulí, jak často činí „salonní“ ekologové, kteří jsou mnohdy 

proti myslivosti zaujatí.   

Lov zvěře a prevence škod na zemědělských a lesních kulturách 

Tato část stati je umístěna až na samý konec textu, protože je jí reálně i věnováno nejméně času. Zde 

vás prosíme o uvědomění si, že „myslivec“ je skutečně podstatně více, než pouhý „lovec“ a řada jinak 

aktivních členů spolku se lovu prakticky vůbec nevěnuje, např. ze zdravotních důvodů. Nicméně lov je 

jakýmsi tradičním „pojidlem“ sdružení a současně i povinností, zejména z důvodů sanitárního odstřelu 

(např. zraněná, slabá nebo nemocná zvěř) a právě z důvodu prevence škod na polích a v lesích, které 

by přemnožená zvěř způsobila. Je realitou, že z důvodu přemnožení dančí zvěře v celém areálu 

„Hradeckého“ lesa došlo v posledních letech ke škodám na polnostech na tento les navazujících a 

spolku zde hrozí velké pokuty. Dančí zvěř fyzicky vchází z hloubi lesa do naší honitby (hranicí je 

zhruba lesní cesta, která se vine v hloubce asi 200 m od pole) a potažmo na pole až s večerem. 

Zároveň je legální doba lovu této zvěře jen jednu hodinu po západu slunce, není legální ji lovit v noci. 

Takto se dostává náš spolek do svízelné situace: V okolí vesnice je v tuto podvečerní dobu stále 

značný pohyb lidí, jak na „pastvině“, tak v lese. Není tedy možné tuto zvěř lovit v legálním čase, 

přesto jsme za škody na polích zodpovědní my jako spolek. Ranní lov je vyloučen, protože to už je 

tato zvěř zpět v hloubi lesa, mimo naši honitbu. Naléhavě proto prosíme veřejnost, aby si uvědomila, 

že v podzimních a zimních měsících probíhá severně od asfaltové silničky na severu obce intenzivní 

lov, resp. tento lov by probíhat měl, což často není, právě pro pohyb veřejnosti, možné. Myslivec, 

vědom si své zodpovědnosti a naprosto jasného imperativu „bezpečnost především“ nikdy nebude 

lovit zvěř tam, kde zaznamenal pohyb lidí. Ale kdy tedy máme přemnoženou zvěř lovit? Omezení 

pohybu osob je možné z uvedených důvodů stanovit i obecní vyhláškou, ale to je krajnost, do které si 



nikdo nepřeje zajít. Prosíme vás tedy o ohleduplnost a porozumění, že ve výše uvedeném smyslu je 

lov povinností a hospodářskou činností a ne pouhou zábavou myslivců, kteří „chtějí les jen pro sebe“. 

Máte-li neodbytnou potřebu pohybovat se v lese či v jeho okolí v noci, choďte pouze po cestách a 

snažte se být vidět. Předcházíte tak možné tragédii (!!!), přestože osoby lovící v noci jsou vybaveny 

termovizemi, nočním viděním a v rámci našeho spolku i zdravým rozumem. Je pro nás ale důležité 

např. vidět i to, zda se nějaká osoba nenachází i v dálce za lovenou zvěří. Nebezpečná může být i 

v noci lovená černá zvěř (divoká prasata).  

Závěrem děkujeme za zvážení informací, které v textu uvádíme a které se snažíme veřejnosti podávat 

nezkresleně a realisticky. Zveme vás, abyste se v příštím roce zúčastnili např. kynologických zkoušek, 

které jsou zcela otevřené pro ukázněné diváky, včetně možnosti oběda/občerstvení na žernovské 

hájovně. Termín bude uveřejněn na webu obce. V případě zájmu o zakoupení zvěřiny (celé vyvržené 

kusy dančí, srnčí nebo černé zvěře) kontaktujte vedení spolku.  

 

                                                               Za myslivecké sdružení Chvojenec, z.s. , Mgr. Rudolf Havelka 

 

 

 

Zpráva kulturního výboru 

 
 

Na rok 2023 bylo naplánováno mnoho akcí pro děti, dospělé nebo rodinné týmy. Nebudeme zde 

vypisovat jednotlivé akce. Každý si určitě během roku našel tu svou podle zájmu. Všechny akce 

se zdařily, účastníci byli spokojeni. Děkujeme všem pořadatelům za obětavou přípravu a zdar 

všech akcí. 

21. ledna 2023 se konalo vítání nově narozených občánků obce v obecní budově s doprovodným 

kulturním programem jsme přivítali jednu holčičku Lily Rose a  tři kluky Olivera Jamese, 

Cvetana ….. a Adama Horáka.. 

Ani v tomto roce jsme nezapomněli na 29 našich spoluobčanů, kteří oslavili svá životní jubilea. 

70 let oslavilo 8 občanů, 75 let také 8, 80 let slavilo 6 občanů, 90ti let se dožili 4 občané.  Paní 

Marie Kotfaldová oslavila 91. narozeniny. 93 let slavily paní Marie Ježková a Bohumila Hlásná. 

Všem oslavencům jsme popřáli hodně zdraví a spokojenosti a předali jim dárek. 

Naposledy jsme se rozloučili s Luďkem Filipem, Jaroslavou Kerhartovou, Václavem Voženílkem, 

Boženou Petráskovou, Ing. Jiřím Štusákem, Vlastou Formánkovou, Břetislavem Píšou a 

Ladislavou Došelovou. Čest jejich práci a památce. 

 

 

 

 

 

 



 

V 92 letech odešla naše bývalá občanka, která aktivní život prožila v naší obci a provozovala 

hospodu s prodejem chleba, rohlíků a mléka, paní Emilka Hanousková, Chvojenec 96. 

Hanouskova hospoda se stala po mnoho let společenským místem obce Chvojenec.  

Na fotografii původní stavba, tehdy hostince se smíšeným obchodem. 

                                  

 

Za kulturní komisi Mgr. Laďka Fléglová 

 

Městská policie Sezemice 

Též v letošním roce jsme využívali služeb Městské policie Sezemice. Každý den můžeme 

využívat jejich pomoc která je potřebná.  Nejvíce u nás probíhá  nepopulární měření rychlosti, 

ale též prevence, odchyt psů, řešení nekázně, dohled nad kamerovým systémem, řešení trestné 

činnosti. V přestupcích s rychlostí patříme na druhé místo s 411 přestupky, první místo patří 

s 431 přestupky Býšti. V případě potřeby volejte 602 413 250. 

 

Důležité informace pro každého 

 
VAK Pardubice a.s. informuje, že na základě rozhodnutí statutárních orgánů 

společnosti byla schválena  cena pro vodné  od 1. 1. 2024 -  cena vodného činí 66,57 Kč za 

1 m
3
 +  zákonem stanovená DPH.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Své služby a produkty v obci Chvojenec Vám nabízí: 

David Skutil – tel. 777604908, brambory…..    

Václav Kozák – tel. 774431308, česnek…..  

Antonín Jablonský – tel. 777730718, catering a vinotéka 

MVDr. Martin Kopic – tel. 602118607, veterinární služby 

Vít Centner – tel. 736250202, kontrola a revize   plynových kotlů  

Jiří Matrka – tel. 607628712, žaluzie, sítě 

 J. A. Vrbatová -  tel. 728 978 929, pečovatelské služby  

Iva Němcová - tel. 739129207, kadeřnické služby 

Michaela Hajtmanová - tel.733603859, kadeřnické služby 

 
Jan Rieger, Chvojenec 244, tel. 603 562 154, www.plosinyrieger.cz                                                           

 

Pronájem vysokozdvižných pracovních plošin 13m, 15m a 21m. 
 Nabízím také provedení některých výškových prací, například: nátěry štítů, okapů, prořez 

stromů, po dohodě zajistím opravy střech a komínů, klempířské práce. 

 

Elektroinstalace – montáže, opravy, úpravy rozvaděčů, domovní instalace. 

                             

ZOO – kočkovité šelmy - Roman Kreizl, Chvojenec 194, e-mail:  info@kockoviteselmy.cz,  

www.kockoviteselmy.cz Prohlídky jsou možné kdykoliv po předchozí telefonní domluvě 

tel.:+420776265507.  Rezervace fungují formou SMS.  Nepoužívejte prosím e-mail k 

objednání prohlídky.      

Obecní prodejna ve Chvojenci funguje již třetí rok. Michal Phan – majitel prodejny, děkuje 

touto cestou všem, kteří využívají jeho služeb a doufá, že zachováte přízeň i v roce 2024.    

 

Do roku 2024 Vám přejeme pevné zdraví, hodně osobních i pracovních úspěchů, 

štěstí, lásku a toleranci mezi lidmi, 

 

 

 

                   starostka obce Jaroslava Píšová a kolektiv Obecního úřadu. 

 

 

mailto:info@kockoviteselmy.cz
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